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לחברי איגוד המתכננים שלום רב,

חצי השנה האחרונה הייתה גדושה בפעילות, הן במישור הפעילות המקצועית 
ובמערכות  הארצי  במישור  הפרק  על  העומדים  בנושאים  והן  האיגוד  בתוך 
מוסדות  ועם  התכנון  מינהל  עם  נוספים,  מקצועיים  אירגונים  עם  היחסים 

השלטון.

הפקולטה  הטכניון,  בשתוף  התקיים  השנה  בפברואר  השנתי  העשור  כנס 
והפקולטה  והאזור  העיר  לחקר  קלצניק  מרכז  ערים,  ובינוי  לאדריכלות 
להנדסה אזרחית וסביבתית ונערך בקרית הטכניון. הכנס התמקד בתשתיות 
 Alex Krieger 'ארציות ואזוריות. בבוקר התקיימה הרצאת אורח של פרופ
מהרווארד אשר עוררה ענין רב, נערכה אסיפה שנתית של האיגוד ונבחר ועד 
חדש לתקופת השנתיים הקרובות. במושבי אחר הצהריים של הכנס התקיימו 
כ- 100 הרצאות בשמונה מושבים מקבילים. בכנס התארחו כ- 600 משתתפים. 
יומו השני הכנס נערך בשתוף עם עירית חיפה. ביום זה הכנס התארח באולם 
הכנסים של הקהילה הבאהיית ונערכו סיורים מקצועיים בעיר חיפה. בכנס 
הוענק השנה אות יקיר התכנון לפרופ' אלי שטרן, פרופ' ראסם חמאיסי וד"ר 
כמו  פוגל.  אורי  למתכנן  הוענק  האיגוד  נאמן  אות  ברודניץ.  מאיר-  מיכאל 
כן הוענקה תעודת הוקרה לאדר' עמוס ברנדייס, היו"ר היוצא של האיגוד. 
והוענקו פרסים באדיבות  בכנס התקיימה כמו בכל שנה תחרות סטודנטים 
גם בשנים קודמות היה הזדמנות  גיאוקרטוגרפיה. הכנס השנה, כמו  חברת 
למפגש חברתי ומקצועי בין העוסקים במקצועות התכנון והיה הצלחה גדולה 
הענין  שהועלו,  הנושאים  רוחב  מבחינת  והן  ההשתתפות  היקף  מבחינת  הן 

המקצועי והתגובות החיוביות מכוון המשתתפים.

במהלך השנה האחרונה כמו גם בשנה הקודמת, האיגוד השקיע תשומת לב 
מיוחדת לרפורמה המתוכננת בחוק התכנון והבניה. עמדת האיגוד הייתה כי 
אכן יש מקום לשינויים בחוק אולם יש להקדיש מאמץ על מנת לערוך שינוי 
למנוע  מנת  ועל  אפשריות  השפעות  של  זהירה  בחינה  תוך  ומבוקר  מצומצם 
והבניה, המשק והחברה בישראל. האיגוד  השלכות כבדות על עולם התכנון 
הכנסת  ועדת  עבודת  אחר  למעקב  המוצעים,  השינויים  לבחינת  התגייס 
נדרשים.  שינויים  והצעת  עמדה  ניירות  ולהגשת  ההצעה  בגיבוש  העוסקת 
כהנא,  אשר  החברים:  ידי  על  בנושא  העוסקת  הכנסת  בועדת  יוצג  האיגוד 
דודי גלור, עמוס ברנדייס, אורי פוגל ומיכאל מאיר-ברודניץ. מאחר והנוסח 
בהשלכות  כרוכות  האיגוד  שלדעת  הצעות  כולל  עדין  הרפורמה  של  האחרון 
החליט  האיגוד  בישראל  והחברה  הכלכלה  ועל  התכנון  מערכת  על  כבדות 
וגורמים נוספים השותפים  להמשיך ולפעול, יחד עם האיגודים המקצועיים 
על מקבלי החלטות לקדם שינויים  על מנת להשפיע  זו הדרך"  ליוזמת "לא 
במסגרת  שנדונו  מההצעות  חלק  של  והטמעה  קבלה  תוך  הקיים  בחוק 

הרפורמה.
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מן הנעשה באיגוד

התכנון–  מנהל  ועם  מקצועיים  איגודים  עם  השיח  וקידום  פעולה  שיתוף 
המקצועיים  האיגודים  הוזמנו  שורץ  בינת  התכנון,  מינהל  ראש  ביוזמת 
לשיחות עדכון והכרת השינויים בהערכות מינהל התכנון לקראת המשימות 
העומדות על סדר היום של מינהל התכנון ובכללן ארגון מערך התכנון וקידום 
נושאי תכנון מורכבים, תכנון ארוך טווח, הגדרה מחודשת של מבנה התוכניות 
מינהל  ראש  ביוזמת  שונים.  תכנון  נושאי  וקידום  והמקומיות  הארציות 
תוך  השנה  לארוך  רבעון  כל  מדי  רצוף  באופן  יתקיימו  המפגשים  התכנון, 
קידום שתוף פעולה בין מינהל התכנון והאיגודים המקצועיים וביניהם איגוד 
מהנדסי ערים, עמותת האדריכלים, איגוד אדריכלי הנוף ואיגוד המתכננים. 
האיגוד מברך על היוזמה ומוכן להיות שותף לתהליכים אלה אשר חשיבותם 

והשלכותיהם על עולם התכנון גבוהה וברורה לכולנו.

ייחוד פעולות – הניסיון להגדרת תחומי העיסוק בהם יכולים וכשירים לעסוק 
המתכננים עולה מדי פעם מחדש. האיגוד פועל באופן רצוף להבטחת יכולתם 
של המתכננים לגשת למכרזי תכנון להכנת תוכניות מתאר ארציות ומקומיות 
ומסמכי תכנון שונים ולמכרזים למשרות תכנון בממשלה ובמינהל המקומי. 
לאחרונה, לאור יוזמות להגדרת תחומי עיסוק ייחודיים לאדריכלים, נערכו 
האיגוד  בועד  דיונים  גם  כמו  האדריכלים  עמותת  נציגי  עם  פגישות  מספר 
יחד עם חברים נוספים, על מנת לדון בהיבטים השונים ונקודות החיכוך בין 

תחומי עיסוק אלו ובמטרה לבחון אפשרות להגיע לנוסח מוסכם.

שישי עירוני – בחודש מאי נערך מפגש וסיור בעיירה הבדואית רהט והוצגו על 
ידי ראש העיר ומהנדס העיר הבעיות העיקריות וכווני הפתוח של היישוב. כמו 
בעיר.  לפיתוח השכונות החדשות  ברנדייס התוכניות  ידי עמוס  על  כן הוצגו 
לחצי השנה הבאה מתוכננים מספר אירועים נוספים וביניהם: מפגש במגזר 

הכפרי - לימוד 

החברה  על  העוברים  השינויים  לאור  בקיבוץ  וההערכות  ההתפתחויות 
הקיבוצית, מפגש בעיר חרדית ללימוד התהליכים החברתיים והשלכותיהם 

על הפתוח העירוני.

מכרזי תכנון - האיגוד היה שותף יחד עם ארגון העצמאים להגשת נייר עמדה 
למינהל התכנון המתייחס לשינויים נדרשים בנוהלי מכרזי תכנון, בערבויות 
נדרשות ודרישות נוספות הנכללות במכרזים. מטעם האיגוד השתתף בניסוח 
אותן  וליישם  ההצעות  את  לבחון  הבטיח  התכנון  מינהל  פוגל.  אורי  הנייר 

הצעות שימצאו מתאימות.

פעילויות  על  ומידע  מדורים  נוספו  מתרחב,  האיגוד  של  השבועי  המידעון 
להפוך את  היא  הכוונה  ומכרזים.  כנסים  פרסומים,  גורמים מקצועיים,  של 
ובמידת האפשר לפתחו  ועבודת  זריז למידע, לפרסום עמדות  המידעון לכלי 
על  שוטף  מידע  נכלל  במידעון  החברים.  בין  מידע  ולהחלפת  לתגובה  ככלי 
ישיבות ועד האיגוד, על מפגשים וניירות עמדה של האיגוד בנושאים השונים.

התכנון  של  לדמותו  חשיבות  רבי  הם  השנה  בפנינו  העומדים  הנושאים 
מזמנם,  הקדישו  אשר  החברים  לכל  מודים  אנו  המקצועית.  והפרופסיה 
קוראים  מטרותיו,  וקידום  האיגוד  בפעולות  חלק  ונטלו  מאמצים  השקיעו 
מעגל  יורחב  כי  ומקווים  השוטפת  בפעילות  ולהשתתף  להמשיך  לחברים 

המשתתפים בפעילויות השונות ובקידום מטרות האיגוד.

אדר' עדנה לרמן


